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Mötesanteckningar styrgruppsmöte Oxunda vattensamverkan  
 
Tid: 2023-12-07, 09:00–12:00 Plats: Sollentuna, Turebergshuset, plan 4, rum Edsberg 

Styrgrupp närvarande: 
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande), från punkt 7 
Åsa Söderbergh, Sollentuna (ordf. till punkt 7 
därefter ersättare) 
Ray Idermark, Vallentuna (ledamot) 
Håkan Lindberg, Upplands Väsby (ledamot) 
Johan Algernon, Täby (ledamot) 
Mats Nordström, Täby (ersättare) 
Elisabeth Sjöholm, Sigtuna (ersättare) 
 
Styrgrupp frånvarande:  
Christine Hanefalk, Upplands Väsby(ersättare) 
Lars-Elis Ekeberg, Vallentuna (ersättare) 
Christopher Lindvall, Järfälla (ledamot) 
Marcus Gry, Järfälla (ersättare) 
Owe Karlsson, Sigtuna (ledamot) 
 
Övriga frånvarande: 
Joakim Pansar, Länsstyrelsen 
 

Ledningsgrupp närvarande:  
Towe Holmborn, Sollentuna  
Christina Saltström, Upplands Väsby 
Babette Marklund, Järfälla 
Erik Palmfjord Smitt, Roslagsvatten 
Raheleh Joorabechi, Sollentuna 
Ann Wahlström, Vallentuna 
 
Ledningsgrupp frånvarande: 
Björn Johansson, Sigtuna vatten 
Alina Faxö, Täby 
Josefine Malmborg, Sollentuna Energi och Miljö AB 
Andreas Jacobs, Täby 
Silje Handeland, Upplands Väsby 
Sara Damlin, Sigtuna 
Babar Khan, Sigtuna  
 

 
 Dagordning  

1. Godkännande av dagordning  
Dagordningen godkändes.  
 

2. Val av justeringsperson  
Elisabeth Sjöholm valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar sker 
via e-post. Towe Holmborn är sekreterare. 
 

3. Presentation av nya medlemmar 
Inga nya medlemmar.  
 

4. Föregående minnesanteckningar 
Föregående minnesanteckningar 2023-09-21 lades till handlingarna. 
 

5. Genomgång av aktiviteter i VP 
• Kommunal och regional vattenplanering. Ingen aktivitet under året. 
• Miljöövervakning. Genomförs enligt plan. Samtliga partner har signerat 

avtalsförlängningen, ärendet är avslutat. 
• Internbelastning. Upphandlingen ligger ute. Sista anbudsdag är den 15 

december. Flera konsulter har skickat frågor och hämtat ut underlaget. Vi 
hoppas kunna besluta om upphandlingen i de respektive kommunerna efter 
jul. 

• Biologisk mångfald. Status i arbetet är oklar, ingen tjänsteman från Täby är 
på plats. Viktigt att vi får information om status inför 
verksamhetsplaneringen så att vi vet om vi behöver arbeta in det i VP 2024. 
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• Jordbruk och djurhållning. Upphandlad konsult arbetar på och letar efter 
fler intresserade hästgårdar. Den 17 januari hålls ett seminarium i 
Vallentuna om hästgårdsprojektet. Ann skickar ut inbjudan (igen) och 
bifogar länkar till materialet vi tagit fram för hästgårdarna till Raheleh som 
vidarebefordrar till styrgruppen. Lessons learned från de två gårdarna i 
Vallentuna som gjort resan från vattenplan till åtgärder inkluderas i 
verksamhetsberättelsen. Om man söker LOVA-bidrag behöver inte en 
kommun vara medsökande (det gäller bara för LONA). Däremot kan inte ett 
enskilt företag göra en ansökan, det krävs minst en förening som 
medsökande. 

• Kommunikation och hemsida. 
Inga nya kommunikationsaktiviteter har genomförts sedan senaste mötet. 
Kommunikationsaktiviteter på flera kommuners hemsidor och sociala 
medier genomfördes under biltvättarhelgen och världsvattendagen. 

• Studieresa, utbildning, möten.  
Studieresan till Västerås genomfördes den 12 september. Den 17 januari 
hålls ett seminarium om hästgårdsprojektet i Vallentuna, se punkt ovan. I 
övrigt genomförs möten enligt plan. 

• Administration. 
Följer plan i VP. 

• Genomgång av halvårsredovisning. 
Raheleh presenterade halvårsredovisningen som lades till handlingarna. 
Raheleh efterfrågade faktureringsadresser och koder. Det har varit svårt att 
få tag på adresser och referenskoder. På februarimötet tar vi upp och 
efterfrågar att kommunerna skickar in faktureringsuppgifter till Raheleh.  

 
6. Medskick till VP 2024 

Raheleh efterfrågade medskick från politiken inför VP 2024. Man kan inkomma 
med förslag till Raheleh senast den 31 december. Raheleh skickar ut en 
sammanställning på inkomna förslag i början av januari för påsyn och kommentarer. 
Ledningsgruppen tar med sig förslagen till verksamhetsplaneringen.  
 

7. Aktuellt från kommunerna  
• Vallentuna.  

Söker miljötillstånd för att kunna genomföra en lågflödesmuddring i 
Vallentunasjön. Vallentunas nya våtmarkspark är klar men man behöver 
hantera regnvatten (länshållningsvattnet?) från bygget. Våtmarksparken 
ligger centralt bredvid kyrkan. Många frågor från innevånare om Ormstaån. 
Ormstaån är rätad och ingår i ett markavvattningsföretag. Hur hanterar man 
underhåll i gamla markavvattningsföretag? Det vore bra med ett utbyte om 
erfarenheter inom Oxunda vattensamverkan. Järfälla kommenterade att det 
är en skillnad mellan att upphäva ett markavvattningsföretag och att man 
anser de vara förfallna. Om syftet är borta och ingen har skött dem kan de 
eventuellt ses som förfallna. Om kommunen upphäver ett 
markavvattningsföretag landar ansvaret på de olika fastighetsägarna, som 
ofta är kommunen. Towe ser om hon hittar underlag från Länsstyrelsens 
temadag om markavvattningsföretag och skickar det vidare till 
ledningsgruppen 

• Upplands Väsby.  
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Man har färdigställt två fosfordammar, en vid Edssjön och en vid Mälaren. 
Restaurering av Vikmaden pågår. Man håller på med detaljprojektering för 
meandringen av Väsbyån. Skolbäckenprojektet har haft 6 klasser ute under 
hösten. Nästa år räknar man med att 20 klasser ska få komma till 
skolbäcken. Man planerar för våtmarkens dag och håller på att ta fram en 
VP för nästa år.  

• Täby kommun.  
Prästgårdsdammarna i Täby kyrkby börjar bli klara.  

• Järfälla.  
Har antagit ny vattenplan och skyfallsplan. Planerna innehåller strategier 
och arbetsmetoder, åtgärder blir nästa steg.  

• Sigtuna.  
Swedavia ska inkomma med en plan om hur man ska hantera PFAS, men 
den har man inte fått ta del av ännu.  

• Sollentuna.  
Planerar för att leda om vatten från Edsviken till Oxundaåns (Ravalen) 
avrinningsområde från omvandlingsområdet i Södra Häggvik. Arbetar med 
att säkra funktion av dagvattendamm vid Ravalen som renar vatten från del 
av E4 och bostadssamhälle i Viby. Förbereder sanering av tidigare 
brandstation och anslutande dagvattendamm vid Södra Norrviken. Projektet 
kommer genomföras i samarbete med Luleå tekniska universitet inom 
ramen för FORMAS-projektet Blue innovations. Arbetar med att minska 
belastningen från Överby hästgård (en del av hästgårdsprojektet), vars 
vatten leds till Vibyån och Edssjön. Har genomfört en ny biotopkartering av 
Edsån. Towe skickar rapport till Upplands Väsby när den är klar. Arbetar 
vidare med åtgärdsplanering enligt riskhanteringsplan för skyfall och 
översvämningar.  

8. Övriga frågor  
Inga frågor.  

9. Nästkommande möte 
Nästkommande möte hålls preliminärt den 7 mars (om Calluna kan) kl. 13-16. 
Mötet som är ett årsmöte hålls i Sollentuna.  
 
Övriga mötesdatum 2024 fastslogs till: 
23 maj kl. 9-12 i Vallentuna 
19 september kl. 9-12 i Sollentuna? 
12 december kl. 9-12 i Sollentuna? 
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